
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Boligministeren

Dato: 2. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 467

Regeringens eget klimapartnerskab for byggeri og anlæg har som en af sine centrale an-

befalinger, at der i 2021 indføres et krav om, at alle nye bygninger maksimalt må have et

årligt klimaaftryk 12 kg CO2 pr. kvadratmeter, samt at dette krav løbende strammes frem

mod 2030. I forhold til den frivillige bæredygtighedsklasse anbefaler partnerskabet et

endnu højere krav om et maksimalt årligt klimaaftryk på 8,5 kg CO2 pr. kvadratmeter,

som partnerskabet lægger op til skal indføres allerede i år. Lignende krav er allerede med

succes indført i bygningsreglementerne i Finland og Holland, hvor de har ført til et skift i

retning af mere klimavenlige byggematerialer, uden at det har medført større meromkost-

ninger i byggeriet. Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen set i lyset af de gode

erfaringer fra Holland og Finland har valgt at se bort fra anbefalingerne fra klimapartner-

skabet i forbindelse med udarbejdelsen af den nye frivillige bæredygtighedsklasse i byg-

ningsreglementet, samt på hvilket fagligt grundlag ministeren bygger en eventuel frygt for

meromkostninger i byggeriet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Signe.Munk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Helveg Petersen
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